
中 華 民 國 商 標 註 冊 證

註　冊　號　數：02474364

商　標　權　人 俄羅斯商泰德克斯有限責任公司
TYDEX, LLC

：

TYDEX及圖名　　　　　稱：

圖　　　　　樣：

商品或服務名稱 ﹝見後頁﹞
類　　　　　別 商標法施行細則第19條 第 009類
權　利　期　間 自 2025 年 8 月 16 日起 至 2035 年 8 月 15 日止：

：
：

經濟部智慧財產局　局 長

中華民國 114 年 8 月 16 日



商標註冊號數:02474364
商品或服務名稱：
衰減全反射稜鏡；數值孔徑計；太赫茲衰減器；太赫茲脈衝光電探測器；高萊探測器；光學鏡片毛胚
；光學視窗玻璃片；光學鏡；光學抛物面鏡；離軸抛物面鏡（光學）；太赫茲鏡（光學用鏡）；太赫
茲波段隔離器；紅外聚四氟乙烯偏光片；接目鏡；科學裝置和儀器用干涉儀，即實驗室用科學裝置和
儀器用干涉儀；鏡頭盒；太赫茲比色皿（光譜分析儀）；用於紅外浸沒式ＬＥＤ和光電二極管的矽子
彈光學鏡片；防反射透鏡；雙筒望遠鏡透鏡；激光透鏡；顯微鏡透鏡；望遠鏡瞄準鏡；望遠鏡透鏡；
熱像儀透鏡；用於寬帶紅外傳感器的透鏡；用於紅外熱像儀的彎月形保護透鏡；校正透鏡（光學）；
用於紅外探測器或高溫計的彎月形透鏡；光學透鏡；太赫茲透鏡；放大鏡；柱面透鏡；光學聚光器；
分光鏡；太赫茲分光鏡；近攝鏡頭；光學接物鏡；望遠鏡鏡筒；太赫茲光學接物鏡；紅外熱像儀保護
之光學視窗玻璃；紅外保護之光學視窗玻璃；平面平行和楔形之光學視窗玻璃；太赫茲之光學視窗玻
璃；光學用鏡；太赫茲波片，即光學鏡片中的平面平行波片；單晶矽晶片；矽外延片晶片；半導體晶
片；光學元件基板；光學零件和元件支架；偏振計（光學）；紅外偏振計（光學）；太赫茲偏振計；
太赫茲圓偏振計；太赫茲寬帶相位轉換器（訊號轉換器）；光接收器；光收發器；棱鏡（光學）；顯
微鏡棱鏡；稜鏡；望遠鏡棱鏡；科學實驗室用太赫茲擴束器；衍射光柵；太赫茲衍射光柵；脈衝太赫
茲光譜儀；光學玻璃；鎖相放大器；全息陷波和窄陷波濾波器；用於光學設備的濾波器；光學濾波器
；太赫茲低通濾波器；帶通濾波器；太赫茲帶通濾波器。
（以下空白）



商標權人須知 

1、為確保審查的正確性，商標註冊公告日後 3 個月內開放公眾審查，任何人得

對註冊商標提出異議，利害關係人於註冊公告日後 5年內亦得申請評定。經

異議或評定程序處分成立者，註冊商標的商標權將被撤銷。 

2、商標權期間為 10年。商標權人要繼續使用者，應在期間屆滿前 6個月申請延

展註冊，屆滿後 6個月仍可申請延展註冊，但延展費用要加倍。 

3、商標註冊後，商標權人於經註冊指定之商品或服務，取得商標權。註冊後若

有下列情形，註冊商標有可能會被廢止： 

(1）無正當事由未使用或繼續停止使用滿三年者。 

(2）自行變換商標或加附記，致與他人商標相同或近似而有使消費者產生混

淆誤認之虞者。 

(3）商標已成為所指定商品或服務之通用標章、名稱或形狀者。 

(4）商標實際使用時有致公眾誤認誤信其商品或服務之性質、品質或產地之

虞者。 

(5）移轉商標權之結果，有致消費者產生混淆誤認之虞，而未附加適當區別

標示者。 

4、為正確使用註冊商標，請參考本局網站公告之「註冊商標使用之注意事項」。

商標權人為維護註冊商標權利及選免爭議發生，使用註冊商標的資料應妥善

保存，包括：標示有商標圖樣的商品實物、照片、包裝、容器、製作招牌的

訂購單、裝潢費收據、契約書、出貨單、出口報單、廣告、型錄、海報、宣

傳單等物品或商業文件，或標示有服務商標圖樣的營業文件、營業場所照片

及提供服務的收入憑證，如統一發票、收據、估價單等。 

5、註冊商標若有授權、移轉或設定質權，應向智慧局申請登記，以維護交易安

全。 

6、註冊商標的商標權人名稱、代表人、地址或商標代理人等事項有異動時，應

向智慧局申請變更，以確保資料正確性及收受本局寄發之文件。 



(English Translation for Reference Only) 

 

Trademark Registration Certificate 

 

Registration Number : 02474364 

Trademark Owner : Russian Company TYDEX, LLC 

 

 

Name :  TYDEX and Device 

Representation :  

 
 

Term of Rights : From August 16, 2025 to August 15, 2035 

Class : Class 009 pursuant to Article 19 of the Enforcement  

Rules of the Trademark Act 

Goods/Services : (See following page) 

 

 

 

 

 

Director, Intellectual Property Office                Liao Chengwei 

Ministry of Economic Affairs                        (Signature) 

 

August 16, 2025                (QR code) 

 



(English Translation for Reference Only) 

 

Trademark Registration Number: 02474364 

 
Goods/Services: 
 
Attenuated Total Reflectance (ATR) prisms; apertometers [optics]; terahertz attenuators; 
terahertz pulse electro-optical detector ; golay detectors; optical lenses blanks; optical 
window glass; optical mirrors; parabolic mirrors [optics]; off-axis parabolic mirrors 
[optics]; terahertz mirrors [optical mirrors]; terahertz range insulators; IR teflon 
polarizer ; eyepieces; interferometers for scientific apparatus and instruments, namely 
interferometers for scientific apparatus and instruments for laboratory; lens box; 
terahertz cuvettes (optical spectrum analyzer); Si bullet-lens for IR immersion LED's 
and photodiode; anti-reflective lenses; lenses for binoculars; lenses for lasers ; lenses 
for microscopes; telescopic lens sights; lenses for telescopes; lenses for thermal 
cameras; lenses for broadband IR sensors; protective meniscus lenses for IR thermal 
imagers; correcting lenses [optics]; meniscus lenses for IR detectors / pyrometers; 
optical lenses; terahertz lenses; magnifying lenses; cylindrical lenses; optical 
condensers; beam splitters; terahertz beam splitters; close-up lenses; objectives [lenses] 
[optics]; lens barrels for telescopes; terahertz objective lenses; protective window glass 
[optics] for infrared thermal imagers; protective infrared window glass [optics]; plane-
parallel and wedge-shaped window glass [optics]; terahertz window glass [optics]; 
mirrors [optics]; terahertz wave plates, namely plane-parallel plates of optical lenses; 
single-crystal silicon wafers; silicon epitaxial wafers; semi-conductor wafers; 
substrates for optical elements; stands for optical parts and elements; polarizers [optics]; 
IR polarizers [optics]; terahertz polarizers; terahertz circular polarizers; terahertz 
broadband phase converters [signal converter]; optical receivers; optical transceivers; 
prisms [optics]; prisms for microscopes; prisms [optics]; prisms for telescopes; 
terahertz beam expanders for scientific laboratory use; diffraction gratings; terahertz 
diffraction gratings; pulsed terahertz spectrometer; optical glass; lock-in amplifiers; 
holographic notch and narrow notch filters; filters for optical devices; optical filters; 
terahertz low pass filters; band pass filters; terahertz band pass filters. 
(remainder blank) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

(Page 1, Goods/Services: 1 page in total) 



(English Translation for Reference Only) 

 

Notice to Trademark Owners 

1.  To ensure examination accuracy, a three-month public review period commences after the 

trademark registration publication date, during which any person may file an opposition against the 

registered trademark. Interested parties may also apply for invalidation within five years after the 

registration publication date. If an opposition or invalidation proceeding is decided against the 

registrant, the trademark rights of the registered trademark will be revoked. 

 

2.  The term of trademark rights is 10 years. Trademark owners wishing to continue use should 

apply for renewal within the six months preceding the expiration date. A grace period of six months 

after expiration is available for renewal applications, but the renewal fees will be doubled. 

 

3.  After trademark registration, the trademark owner obtains trademark rights for the designated 

goods or services. After registration, the registered trademark may be subject to revocation under 

the following circumstances: 

    (1) Non-use or continuous cessation of use for three years without legitimate reasons. 

    (2) Voluntary alteration of the trademark or addition of notations, resulting in similarity or 

identity with another person's trademark, likely to cause consumer confusion or mistake. 

    (3) The trademark has become the common designation, name, or shape for the designated 

goods or services. 

    (4) The actual use of the trademark is likely to mislead the public regarding the nature, quality, 

or place of origin of the goods or services. 

    (5) As a result of the assignment of trademark rights, there is a likelihood of consumer 

confusion or mistake, and appropriate distinguishing indications have not been added. 

 

4.  For proper use of the registered trademark, please refer to the "Notes on the Use of Registered 

Trademarks" announced on this Office's website. To safeguard the rights of the registered trademark 

and avoid disputes, trademark owners should properly preserve evidence of use, including: goods 

bearing the trademark (actual items, photos), packaging, containers, order forms for making signs, 

receipts for decoration expenses, contracts, delivery orders, export declarations, advertisements, 

catalogs, posters, flyers, or other items or commercial documents; or business documents bearing 

the service mark, photos of business premises, and income vouchers for services provided, such as 

uniform invoices, receipts, estimates, etc. 

 

5.  If the registered trademark is licensed, assigned, or pledged, an application for recordal should 

be filed with the Intellectual Property Office to protect transaction security. 

 

6.  If changes occur in the details of the trademark owner (such as name, representative, address) 

or the trademark agent, an application for change should be filed with the Intellectual Property 

Office to ensure data accuracy and receipt of documents sent by this Office. 
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